
Vålse Vandværk a.m.b.a. 

Indkaldelse til generalforsamling 

Mandag den 17. marts 2025 kl. 19.00 på Vålse Gamle Skole 

Dagsorden: 

1: Valg af referent, stemmetællere og dirigent. Anne Bonde vælges som referent. Tom og Vagn 
Rasmussen vælges som stemmetællere. Niels Larsen vælges som dirigent. Generalforsamlingen er 
lovligt indvarslet ifølge vedtægterne, og er dermed beslutningsdygtig. 

2: Bestyrelsens beretning. Jørgen Prior Larsen aflægger beretning som godkendes af de fremmødte. 

3: Det reviderede regnskab forelægges til godkendelse. Arne Kørup fremlægger regnskabet, og det 
godkendes enstemmigt. 

4: Budget for det kommende år forelægges til godkendelse sammen med investeringsplan. 

Takstbladet er godkendt af Guldborgsund kommune. Budgettet fremlægges og godkendes. 

5: Behandling af indkomne forslag. Evt. forslag skal være formanden i hænde senest 

8 dage før generalforsamlingen. Der er ikke indkommet forslag. 

6: Valg af medlemmer til bestyrelsen. På valg er Anne Bonde Andersen og Jørgen 

Prior Larsen.  Anne Bonde Andersen og Jørgen Prior Larsen er begge genvalgt. Jørgen tilkendegiver, at 
det er hans sidste to år i bestyrelsen. 

Valg af suppleant: På valg er Vagn Rasmussen. Vagn Rasmussen er genvalgt. 

7: Valg af revisor. På valg er Frans Poulsen. Frans Poulsen er genvalgt, og tilkendegiver at det er sidste 
periode som revisor. 

Valg af revisorsuppleant. På valg er Peter Olofson. Peter Olofson er genvalgt. 

8: Eventuelt. Jørgen orienterer om en møderække blandt vandværkerne på Nordvestfalster. 

 

 

Revideret regnskab vil blive gennemgået på generalforsamlingen og efterfølgende 

offentliggjort på hjemmesiden. Kopi kan fås ved henvendelse til kassereren. 

 

På bestyrelsens vegne 

 

Jørgen Prior Larsen, formand 



Vålse Vandværk 

Beretning vedr. året 2024 ved generalforsamling 17. marts 2025 

 

Vålse Vandværk har i 2024 indvundet ca. 25.350 m3 vand. Det er ca. 350 m 3 mindre end 2023. 

Der er opkrævet vandafgift hos forbrugerne for ca. 24.400 m3 

Filterskyl udgør ca. 500 m3 og der er eksporteret 454 m3 til Kippinge vandværk – ca. 100 m3 mere 

end 2023. 

Udpumpet fra vandværket er ca. 24.400  m3 og differencen mellem udpumpet vand og opkrævet 

vand udgør ca 3,4 o/o, hvilket ligger i den meget gode ende for vandværkerne i Guldborgsund 

kommune. 

 

Pejlingerne af boringerne i 2024 viste en max difference på 95 cm. I boringen på 

vandværksgrunden og en difference på mas 50 cm i boringen i præstegårdshaven. 

Vandværket drives på en midlertidig vandindvindingstilladelse på 40.000 m3 frem til udgangen af 

2025. Kommunen arbejder på en ny vandforsyningsplan for hele kommunen og derfor er 

tilladelsen – som tidligere – midlertidig. Mere om dette senere i beretningen. 

 

Driften af vandværket har igen i 2024 været forskånet for de store udfordringer, hvilket også vil 

fremgå af udgifterne ved gennemgang af regnskabet. Det årlige eftersyn af firmaet KEMIC fandt 

ingen fejl. 

. Der har dog fra nytår og til nu været nogle udfordringer med skylleprogram, hvilket har medført 

nogle ekstraudgifter, der vil fremgå af næste års regnskab. 

Vandkvaliteten er fortsat fin. Der har siden sidste generalforsamling været udtaget prøver efter 

prøveplanen fra Guldborgsund kommune. Der er ikke fundet overskridelse af grænseværdierne på 

nogle af de målte parametre bortset fra PH værdi, der i januar i år er målt til 0,1 enhed under 

kravværdi.. Den store analyse af kemiske og andre fremmede stoffer –boringskontrollen – har ikke 

fundet overskridelser af andre stoffer. Analyserne ligger på hjemmesiden.  

Guldborgsund kommune har arbejdet med en ny grundvandsplan der er i høring. Jeg mener ikke 

den får den store indflydelse på Vålse Vandværk. 

Kommunen er også i færd med at udarbejde en ny forsyningsplan, der ventes i høring i løbet af 

foråret. Kommunen er meget lukket omkring hvilke tiltag der kan forventes i den nye 

forsyningsplan, og det er derfor usikkert hvad den vil indebære for vores vandværk. 



Andre vandværker i Guldborgsund kommune undersøger muligheder for 

samarbejde/sammenlægning hvilket har fremgået af de lokale medier. 

Formanden for Nr. Alslev vandværk har taget initiativ til at formændene i vandværkerne på 

nordvestfalster mødes for at drøfte fælles interesser. Han er også medlem af bestyrelsen for 

Vandrådet i kommunen og har i den forbindelse fingeren på pulsen i det omfang det er muligt. 

Næste møde er på næste mandag. 

Jeg har omdelt lidt fra takstbladene fra de omhandlede vandværker. Blot for at illustrere forskelle. 

Jeg mener grundlæggende at vi har et godt vandværk m.h.t. boringer, ledningsnet, 

vandforarbejdning og bygninger. Udfordringen kan være vores styresystem, der kræver daglig 

tilsyn, men i øvrigt fungerer godt. 

Der skal ikke ses bort fra et snarligt generationsskifte i bestyrelsen for Vålse Vandværk, og vi har i 

år fået overtalt Jens Frederiksen til af kigge Kaj over skulderen med hensyn til driften af 

vandværket. 

Andre nabovandværker har også været gennem et generationsskifte i bestyrelsen 

Nationalt har der været forskellige tiltag i forbindelse med evt. svigtende elforsyning og evt. 

hacker-angreb på styresystemer. Vandværket har som bekendt nødstrømsanlæg som det eneste 

vandværk vest for Nr. Alslev der vil træde til ved svigt i den offentlige elforsyning. 

Vandværkets styresystem er stadig uden IT-forbindelse til omverdenen, og er derfor ikke i risiko 

for at blive hacket. Specielt denne risiko har været udfordrende for andre vandværker i 

kommunen. 

Der er lavet en fremskrivning for investeringer 5 år frem i tiden for at følge op på den 

vedligeholdelsesplan der blev lavet for snart 10 år siden. Planen er ”dynamisk” og tilrettes efter 

behov. 

Til slut vil jeg rette en stor tak til Arne for god styring af medlemskartotek, regnskab og hjælp til 

bl.a. IT udfordringer m.v. Et samarbejde som vi i hele bestyrelsen sætter stor pris på. 

Tak til Kaj for pasning af vandværket, så vi har godt vand i hanerne og myndighederne anerkender 

vores vandværk. 

Også en tak til den øvrige bestyrelse for godt samarbejde. 

 

Jørgen Prior Larsen/formand 

 

 

  


